
Rada Miejska Gminy Lubomierz 
Komisja Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa, Komisja Wsi, 

Budownictwa i Ochrony Środowiska 

 

Protokół nr 27/2021 

27 Posiedzenie w dniu 19 maja 2021 roku 

Obrady rozpoczęto 19 maja 2021 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Andruszków 

2. Radosław Chorążyczewski 

3. Anna Mielniczyn 

4. Krzysztof Mytych 

5. Wojciech Nowicki 

6. Małgorzata Pasierbska 

7. Michał Pater 

8. Dariusz Penkala 

9. Marcin Zając. 

Nieobecny: 

1. Mariusz Kozłowski. 

Lista obecności w załączeniu. Załącznik nr 1. 

Przewodniczący Komisji Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa Dariusz 

Penkala powitał obecnych na wspólnym posiedzeniu Komisji Sfery Budżetowej, Gospodarczej 

i Przestrzegania Prawa oraz Komisji  Wsi, Budownictwa i Ochrony Środowiska. Uczestniczy 

9 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji, wniosków. 

Przedstawiając poniższy  

 

porządek posiedzenia : 

 

1.Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi,  

    wykorzystanie funduszu sołeckiego i inicjatywy lokalnej.  

3. Omówienie projektów uchwał przygotowanych na sesję.                                                            

4. Sprawy różne. 
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Ad.1  

Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.        

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 2.3 i 4. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pławnej – Teresa Śliwińska – przedstawiła organizację szkoły 

na rok szkolny 2021/2022. Kadra pedagogiczna 17 osób – w przeliczeniu na etaty – 13,53 etatu. 

Nauczyciele dyplomowani – 12 osób, nauczyciele mianowani – 1 osoba, nauczyciele 

kontraktowi 4 osoby. W oddziale przedszkolnym nauczyciel dyplomowany 1 etat, pracownicy 

administracji: główna księgowa + kadry – 1 etat, sekretarz szkoły 1 etat. Pracownicy obsługi 2 

sprzątaczki – 1,35 etatu, konserwator – 0,75 etatu. W placówce szkolnej kształci się 82 

uczniów,  w Oddziale Przedszkolnym 18 dzieci. Liczba wychowanków w świetlicy szkolnej 

około 50 uczniów. W placówce działa punkt  wydawania posiłków z jadalnią. Dożywianiem 

objęte zostaną również dzieci w ramach dofinansowania MGOPS oraz odpłatnie. Wydawanych 

jest 35 posiłków. Prowadzone są dodatkowe zajęcia, min. zajęcia kompensacyjne. 

Dyrektor Zespołu Szkolno Przedszkolnego Marek Kozak – na podstawie uchwały Rady 

Miejskiej Gminy Lubomierz  z dnia 25 lutego 2021 r.w sprawie rozwiązania Zespołu Szkól w 

Lubomierzu z dniem 31 sierpnia br. i włączenia do Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w 

Lubomierzu został opracowany arkusz organizacji pracy w porozumieniu z Dyrekcją Zespołu 

szkół. Od 1 września 2021 r. w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego będą wchodziły 

poniższe placówki oświatowe: 

a) Przedszkole Miejskie w Lubomierzu wraz z oddziałem przedszkolnym w 

Wojciechowie, 

b) Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II, 

c) Liceum Ogólnokształcące, 

d) Technikum, 

e) Branżowa Szkoła I Stopnia, Internat, 

f) Szkolne Schronisko Młodzieżowe „Maciejówka” w Maciejowcu. 

 

W nowym roku szkolnym kształcić się będzie 654 uczniów i wychowanków w 34 oddziałach: 

a) w przedszkolu 125 wychowanków, 5 oddziałach, 

b) w szkole podstawowej 306 uczniów, w 16 oddziałach, 

c) w liceum ogólnokształcącym 109 uczniów, w 5 oddziałach, 

d) w technikum 67 uczniów w 4 oddziałach, 

e) w szkole branżowej 47 uczniów , w 4 oddziałach. 
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 Trwają intensywne prace w związku z reorganizacją placówek szkolnych. 

W nowej placówce (po przekształceniu ) pracować będzie 77 nauczycieli. 

. Zaplanowano  poniższe remonty:  

- remont sali teatralnej, balowej (wymiana sufitu, podłogi),  

- rozbudowywanie zabezpieczenia pożarowego w internacie,  

- wymiana okien w sali nr 10, - remont korytarza szkolnego (schody i ściany). 

Wicedyrektor Zespołu Szkół w Lubomierzu Aneta Prawdzin – uzupełniła informację swojego 

przedmówcy. W Zespole Szkół kształci się 212 uczniów, w tym: 122 dziewcząt, 90 chłopców, 

56 uczniów z Ukrainy. Prowadzone są zajęcia wielorakie pozalekcyjne, w tym konsultacje z 

przedmiotów i dla cudzoziemców. Z dniem 17 maja 2021 r. rozpoczęła się rekrutacja, a 

zakończy się 29 czerwca br. do Zespołu Szkół w Lubomierzu. 2 sierpnia będziemy mieć listę 

osób przyjętych do placówki. 

Przewodniczący Komisji SBGiPP Dariusz Penkala – podziękował  dyrektorom szkół za 

przedstawienie problematyki założeń oświatowych w roku szkolnym 2021/2022.  

Ad.2  

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

wykorzystanie funduszu sołeckiego i inicjatywy lokalnej.                                                               

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 5. 

Podinspektor ds. dowodów osobistych, ewidencji działalności gospodarczej Karolina 

Bukiejko – Baran – grupy inicjatywy lokalnej złożyły 15 wniosków, z czego wyłoniono 13 

wniosków i podpisano umowy. Gmina udzieliła dofinansowania w kwocie 14.952,52 zł. Dwa 

kluby straciły płynność finansową w wyniku pandemii tj.”Chmielanka” Chmieleń” i  Klub 

Sportowy „Pławna”, natomiast MLKS „Stella” w całości wykorzystali dotację. 

Przewodniczący RMG Michał Pater – zapytał, czy tylko „Stella” wykorzystała budżet, czy 

były jakieś inne wykorzystania finansowe? 

Podinspektor ds. dowodów osobistych, ewidencji działalności gospodarczej Karolina 

Bukiejko – Baran – tylko Stella” wykorzystała budżet w całości. Wydali nawet więcej, bo 

robili inwestycje, wszystko odbyło się zgodnie z planem. 

 

 

Ad.3 

 

Przystąpiono do omówienia projektów uchwał przygotowanych na sesję.                                                  

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 6.7,8 i 9.                                           

Z-ca Burmistrza GiM Adam Skrzydłowski -  w sprawie ustalenia wyboru metody za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. Jest to 

formalność. Podstawowym dokumentem jest deklaracja w oparciu, o która dokonuje się 

naliczenia. Stawka obowiązująca – 19,00 zł zmiana na 26,00 zł od osoby, w przydomowym 

kompostowniku ulga 2,00 zł.  
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Kierownik Referatu technicznego Przemysław Kułaga – złożono 4.534 deklaracji. W wyniku 

dokonania analizy funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, w 

związku  koniecznością zapewnienia ciągłości odbiorów i zagospodarowania odpadów 

komunalnych, stawki opłat określone w niniejszym projekcie uchwały zostały ustalone na 

poziomie, który pozwoli pokryć koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi na terenie miasta i gminy Lubomierz. Z analizy kosztów wynikła sytuacja o 

ustaleniu wyższej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wynagrodzenie 

wykonawcy usługi odbioru i zagospodarowania odpadów, w tym prowadzenia PSZOK oraz 

koszty administracyjne wyniosło w roku 2020 – 953.566,81 zł. Wzrosły koszty energii 

elektrycznej, szacuje się wzrost ilości produkowanych odpadów, w roku 2020 było 1191,40, 

Mg, szacowana ilość 2021 roku 1452,88 Mg. Dochody  w roku 2020 stanowiły kwotę 

939.320,55 zł, koszty 953.566,81 zł. Gmina nie może dokładać do gospodarki odpadami 

komunalnymi.  

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – zebraliśmy informacje dot. opłat za odpady komunalne w 

miejscowościach ościennych. W załączeniu otrzymaliście Państwo wykaz. 

Radny Radosław Chorążyczewski – zapytał – czy musi być wzrost opłat aż o 30%? 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – obecnie jesteśmy na minusie. Na tym gmina nie może 

zarabiać, ani dopłacać. 

Radny Marcin Zając – czy nie będzie to stawka krzywdząca, tj. duży wskaźnik wzrostu. 

Stawka wzrostu dla obiektów turystycznych nie jest brana pod uwagę, pozostaje na tym 

samym poziomie. Proszę o wyjaśnienie. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – wynika to z deklaracji „0”. 

Radny Radosław Chorążyczewski – należałoby szukać innych rozwiązań, może poprzez 

oszczędności. Uważam, że to jest duży wzrost opłat. Za rok będzie podobna sytuacja. 

Burmistrz GiM  Marek Chrabąszcz – my w żaden sposób nie możemy wpłynąć na generowanie 

kosztów ”Izery” są przewoźnikiem, odbierają te odpady, które muszą być sprzedane. 

Większość odpadów odbiera „Sanikom”. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – jest to sprawa sporna. Ten system musi się 

zbilansować. Czy można byłoby opublikować informację, żeby mieszkańcy byli 

poinformowani, jeśli nie ma przeciwskazań. 

Burmistrz GiM  Marek Chrabąszcz – tak, to można opublikować. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – dopowiedziała – przepisy mówią żeby dochody i wydatki 

równoważyły się. Oszacowanie jest bardzo trudne. Zobaczymy, czy będzie się to bilansowało. 

Radna Anna Mielniczyn – zapytała w jaki sposób Państwo zamierzacie poinformować 

mieszkańców. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz –  podejmiecie Państwo uchwałę,  a my wyślemy pisma do 

mieszkańców z informacją o podwyżce. 
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Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Bogdan Łużny – projekt uchwały 

w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego – tak naprawdę nie wnosi żadnych 

dodatkowych zmian, tylko w wyniku ustawy wykonawczej, wprowadza wzory załączników 

aktualne.  Pytań dodatkowych nie było. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – poinformowała o potrzebie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w kwocie 163.668,00, z uwagi na dofinansowanie wniosku . Zaplanowane 

zadanie inwestycyjne „pn.”Modernizacja budynku Urzędu Gminy Lubomierz”. Realizacja 

zadania inwestycyjnego wymaga zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, której spłata nastąpi 

w latach 2024 – 2035. Kolejnym projektem uchwały będzie zmiana w budżecie na rok 2021. 
Dokona się zwiększenia planu dochodów budżetu gminy na kwotę 1.502.892,39 zł na podstawie:- pisma 

Wojewody Dolnośląskiego nr FB-BP.3111.107.2021.AD na sfinansowanie zrealizowanych wydatków 

w 2020 roku zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego w kwocie 2.892,39 zł,- 

ogłoszonych wyników drugiego naboru wniosków o wsparcie dla jednostek samorządu terytorialnego 

w ramach dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na realizacja 

zadania pn. „Modernizacja energetyczna budynku Zespołu Klasztornego z Internatem w Lubomierzu” 

kwota 1.500.000,00 zł.                                                                                                                             

Dokona się zwiększenia planu wydatków budżetu gminy na kwotę 1.502.892,39 zł w tym:                                          

- w dziale 750 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 2.892,39 zł, 

- w dziale 854 zwiększenie planu zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja energetyczna  

  budynku Zespołu Klasztornego z Internatem w Lubomierzu” o kwotę 1.500.000,00 zł. Nastąpią 

zmiany wysokości limitu zobowiązań realizowanych zadań.                                                                           

Wobec zaistniałej sytuacji zostanie przygotowany projekt uchwały  -zmieniająca uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubomierz. 

Ad.4  

W sprawach  różnych: 

Z-ca Burmistrza Adam Skrzydłowski – w sprawie budowy chodnika w Chmieleniu 

otrzymaliśmy pismo od pani poseł Zofii Czernow, która będzie nas reprezentowała w 

sfinalizowaniu sprawy. 

Radny Radosław Chorążyczewski – zasygnalizował temat ścieżek rowerowych. Nic się nie 

dzieje. W tej kwestii telefonowała radna Anna Kalińska. Należałoby zaplanować mniejsze 

ścieżki, może niekoniecznie rowerowe, mogą być piesze. Pod uwagę brany teren: Milęcic, 

Maciejowca, Pokrzywnika, Zapory Pilchowickiej, Pasiecznika, Janic i Olesznej Podgórskiej. 

Trasa wychodziłaby poza teren gminy Lubomierz, rozciągając się na tereny: gmin: Wleń i 

Gryfów Śląski. Wykonano mapki z atrakcjami Lubomierza. Potencjalny turysta 

przyjeżdżający do naszej gminy były globalnie poinformowany o atrakcjach. 

Burmistrz GiM  Marek Chrabąszcz – mamy spotkanie w ZIT. Wznieśliśmy uwagi, żeby w 

tym projekcie nie pomijać Olesznej Podgórskiej. Trasa Oleszna Podgórska – Gryfów Śląski 

powinna być naniesiona. 
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Radny Krzysztof Mytych - chciałbym podziękować w imieniu państwa Sikorów za ujęcie 

ścieżki rowerowej w Olesznej Podgorskiej (zgłoszenie zmian). Inny przebieg trasy 

doprowadzi do wyeksponowania  walorow wsi.  Agroturystyka, prowadzona przez 

mieszkańców zyska na promocji.   

Burmistrz GiM  Marek Chrabąszcz –  osoby prywatne też mogą składać wnioski do zmiany. 

Radny Dariusz Penkala – nawiązał do odmowy sprzedaży działki przy nieruchomości 

położonej w Chmieleniu nr 99 – 100. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – przeprowadziliśmy rozeznanie. Nie ma przejazdu przez 

przedmiotowe działki. Do przejazdu zostało podpisane porozumienie między właścicielami tej 

nieruchomości. Mieszkaniec prowadzi firmę transportową. Gdyby nowy właściciel nie wyraził 

zgody na użyczenie, byłoby to zasadne. Sprzedaż kawałka drogi nie jest zasadna. 

Radny Dariusz Penkala – zapytał w sprawie remontów dróg – czy rozpoczęły się remonty? 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – tak, rozpoczęto remonty na drodze asfaltowej na „ul. 

Kasztanowej”, wykonano odwodnienie. 

Radny Krzysztof Mytych – zapytał o wymianę oświetlenia, kiedy zostaną przesłane wyniki 

analizy w tej materii. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – do końca maja mają przesłać dokument. Odbyło się 

spotkanie i rozważano różne warianty (dot. Radoniowa i Olesznej Podgórskiej). 

Radny Marcin Zając – odniósł się do remontu w kierunku skrzyżowania przy ul. Majowej. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga –  droga od remizy w kierunku stawu, tj. gminna. Z uwagi 

na brak środków finansowych nie ma możliwości na ten moment remontu.  

Radny Marcin Zając – na ul. K. Edukacji Narodowej był planowany remont, wymiana 

rurociągu, wału. Czy zostanie przeprowadzony/ 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – pisaliśmy o środki finansowe związane z covidem na 

remont drogi przy ul. K. Edukacji Narodowej, ul. Stogryna, ale nie dostaliśmy. 

Radna Małgorzata Pasierbska – zapytała o możliwości oświetlenia w Golejowie nr 43 i 44.  

Kierownik RT Przemysław Kułaga – odnośnie oświetlenia w Golejowie  rozmawiałem z 

przedstawicielem Tauronu , to są zbyt duże koszty założenia oświetlenia. Sukcesywnie w 

gminie chcemy wymieniać oświetlenie na ledowe. Nie możemy wymienić w całej gminie. W 

pierwszej kolejności planujemy wymianę na drodze wojewódzkiej. 

Radna Małgorzata Pasierbska – wspomniane nieruchomości leżą przy drodze gminnej. Proszę 

porozmawiać z przedstawicielem Tauronu i uzgodnić sporną kwestię, o szczegółach proszę 

mnie poinformować. Temat rozważany od 3 lat, pieniądze zabezpieczone w ramach funduszu 

sołeckiego. Jesteśmy zawiedzeni taką sytuacją. Jak wygląda sytuacja z remontem świetlicy, w 

której ma być biblioteka? 
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Kierownik RT Przemysław Kułaga – w temacie pomieszczenia na bibliotekę proszę pytać 

pracownika UGiM - panią Joannę Żurek. 

Radny Tadeusz Andruszków – zasygnalizował zaśmiecony teren przy trasie Janice – 

Pasiecznik, tam leży pełno śmieci, porozrzucane gałęzie. Pewnie pan Makowski z Zarządu 

Dróg zapomniał o nas. 

Z-ca Burmistrza GiM  Adam Skrzydłowski – niech mieszkańcy zgłoszą do Straży Miejskiej 

zaśmiecanie terenu drogi. Pan Makowski powinien uporządkować drogę. Mieszkańcy powinni 

dzwonić do SM, to finalnie będzie skutek. 

Radny Marcin Zając – zapytał o wyniki interwencji dot. drogi nr 297, czy zostało wysłane 

pismo? 

Z-ca Burmistrza GiM  Adam Skrzydłowski – do końca miesiąca mają to posprzątać. Straż 

Miejska kierowała pismo. Otrzymali odpowiedź. 

 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Komisji Sfery Budżetowej, Gospodarczej i Przestrzegania Prawa  

Dariusz Penkala  

 

  

 

Przygotował(a): Mariola Laskowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


